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I dag starter tre
forskningsfartøy jakten
på lodda i Barentshavet.
Om en og en halv
måned bestemmer den
norsk - russiske
fiskerikommisjonen om
det blir loddefiske til
vinteren.

Terje Jensen
Harstad

Dermed er rammene lagt for
høstens store loddeslag
mellom de som vil ta det piano
og gjødsle kysten, og de som vil
fiske optimalt i forhold til bæ-
rekraft, men da ut fra et enbe-
standsperspektiv. Det klargjø-
res allerede i skyttergravene,
for det blir en kort og hektisk
krig. 

En av de siste dagene i sep-
tember avslutter det russiske
forskningsskipet «Vilnius»
sine loddeundersøkelser inne i
russisk sone. Fredag 3.oktober
sender toktledelsen sine anbe-
falinger til det internasjonale
havforskningsrådet. Da har de
ei uke på seg for å komme med
et formelt råd før den norsk-
russiske fiskerikommisjonen
møtes 13.oktober. Men i
mellomtiden, allerede mandag
6.oktober, legges den norske
forhandlingsstrategien i et
møte i fiskeriforhandlingsrå-
det. De må altså bestemme seg
for om de skal gå inn for fiske
eller ikke før de endelige og for-
melle rådene fra havforskerne
foreligger.

Klar
Det man allerede vet er at fiske-
riminister Helga Pedersen i ut-
talelser har vært klar på at det
skal være en forsiktig bruk av
lodda til vinteren. Og at havfor-
skerne er nokså sikre på at det
er nok lodde i havet til å åpne
for et fiske. Sigmund Tjelme-
land, som leder loddeprosjek-
tet på havforskningen, har for
sin del uttalt at han blir over-
rasket om det ikke er nok.

Nok i denne sammenheng er
en loddemengde nå i høst som
sikrer at det med 95 prosents
sannsynlighet blir minst
200.000 tonn som gyter inne
på kysten i mars - april. Fisker-
ne mener at det har vært så
mye inne på kysten i to år aller-
ede, og at havforskerne har

vært alt for forsiktig i sine
prognoser. Havforskerne på
sin side har parert med at de
undersøkelsene de har foretatt
de siste årene, bare har dreid
seg om å utvikle målemetoder,
og derfor ikke har vært gode
nok til å kunne brukes som
mengdemåling og grunnlag for
åpning av fiske.

To årsklasser
Hvor om all ting er; rekrutte-
ringen til gytebestanden har
tatt seg opp de to siste årene.
Det skal etter alle solemerker
være brukbart med 2005-års-
klasse i havet, og enda mer

2006-lodde. Førstnevnte vil i
all overveiende grad bli gyte-
moden og fiskbar til vinteren.
Deler av sistnevnte årsklasse
kan også bli det dersom overle-
ving og vekst har vært slik hele
det pelagiske Norge og ikke
stort mindre entusiastiske
havforskere håper på.

– Det er nok god sannsynlig-
het for at vi nå kan finne til-
strekkelig lodde til å oppfylle
de kriteriene som er satt for å
åpne et fiske. Resten blir opp til
politikerne, fastslår loddefor-
sker Harald Gjøsæter som i
dag er på plass ombord på «Jo-
han Hjort» når den legger fra
kai i Tromsø for å ta fatt på sin
del av loddeundersøkelsene.

– Dette blir spennende, opp-
summerere Harald Gjøsæter.

– Vi håper på det beste. Men
vi har fått overraskelser før. Så
her bokfører vi ingen ting før
de endelige resultatene forelig-
ger.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

Duket for ny loddestrid

LODDETOKT:I dag starter loddeundersøkelsene i Barentshavet. I den pelagiske delen av næringa er spenningen stor.
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■ Skagerakfisk SL,
reker i tonn, per uke 33:
2007 4.198
2008 4.051
■ Rogaland Fiskesalgslag SL,
reker i tonn:
2007 1.265
2008 1.235

Tall: Salgslagene

REKEFISKE:

Samtidig går som «Johan
Hjort» forlater Tromsø, går «G.
O. Sars» ut fra Kirkenes for å
dekke de østlige delene av
norsk sone, mens russiske
«Vilnius» skal dekke hele rus-
sisk sone. 

De norske forskningsfartøy-
ene skal være ferdig 19.sep-
tember, men «Vilnius» skal
holde på helt fram til måneds-
skiftet september - oktober, og
så vidt rekker i land før for-
skerne fra de to landene møtes
for å koordinere funnene på et
møte som starter i Tromsø
1.oktober.

– Det blir hektisk, konstate-
rer toktleder Kathrine Mikal-
sen.  

– Men det er viktig at vi får
inn alle data, også fra russisk
sone. 

– Vi har fått forsikringer der-
fra om at de i år har god dek-
ning i egen sone. 

– Derfor stoler vi på at de får
gjort en grundig og god jobb.
Etter at de norske havfors-
kningsfartøyene i fjor ble på-
lagt å ta vare på all fangst som
kom om bord i russisk sone, så
har Havforskningsinstituttet i
år rett og slett latt være å søke
om adgang til russisk sone. 

– Det kommer av at vi ikke
har mulighet om bord på våre
skip til å ta vare på fangsten
slik russerne krever, forteller
Mikalsen. 

Når russerne samtidig har
fått tilstrekkelige midler til å
dekke hele sin egen sone godt
nok, så har man altså valgt å
dele toktet på den måten at
russerne tar sin sone og de
norske sin. 

Det inkluderer at de norske
havforskningsfartøyene tar
trålhal som russerne normalt
har tatt i norsk sone og vice
versa.

Hektisk tokt

Mengden av småreker øker i
Nordsjøen, noe som kan føre til
et bedre rekefiske i Rogaland
neste år.

– Fiskerne har fått bra fang-
ster den siste tiden.  

Det ser ut som bestanden er i
bedring, sier direktør Arild
Olsnes i Rogaland Fiskesalgs-

lag SL. De siste tre årene har
vært en sammenhengende
nedgang for rekefisket i Nord-
sjøen, mens fiskerne i Skager-
rak har opplevd gylne tider.  

Ser vi på tallene for Skage-
rakfisk SL, har mengden råre-
ker landet til industrien gått
ned med 450 tonn i år sammen-

lignet med 2007. 
– Årsaken til det er at vi måt-

te begrense levering av store rå
i vinter, mens det nå er fri leve-
ring, sier direktør Jørn Lian.

Nå er det kokte reker som gir
penger i kassa, og der har fis-
kerne i Skagerrak til nå landet
300 tonn mer enn til samme tid

i fjor. Nedgangen i mengden
småreker kan likevel gi bud om
dårligere tider i rekefisket nes-
te år.

– Det er for tidlig å spå om
det. Foreløpig er prisene gode
og rekene lette å omsette, me-
ner Lian.

Svak bedring av rekefisket i Nordsjøen 

❚ TOKT

Det er nok god sann-
synlighet for at vi nå
kan finne tilstrekkelig
lodde til å oppfylle de
kriteriene som er satt
for å åpne et fiske.
Harald Gjøsæter,havforsker


